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رییس گــروه اقتصاد دفتر مقــام معظم رهبری در 
همایش اقتصــاد دریامحور در اتاق بازرگانی ایران 
گفــت: مقام معظم رهبری اظهار کرده اند که بخش 
خصوصی توانایی تحقق رشــد اقتصادی هشــت 

درصدی را دارد .
وی افزود: تحول در اقتصاد با برنامه های سالانه رخ 
نمــی دهد، برخی نمی داننــد که عضویت در اتاق 
بازرگانی چه معنایی دارد، وقتی اتاق فرصت دریا را 
بررسی می کند یعنی می خواهد به آن متمرکز شود. 
آقامحمدی اظهار کرد: ترکیه پیش تر خواهان ارتباط 

با آفریقا از مسیر جزیره قشم در ایران بوده است .
وی یادآور شد: در نرخ رشد هشت درصد، بخشی 
هم به تجارت مربوط می شود و ما باید جایگاه خود 

را در عرصه جهانی برای  رقم بزنیم. 
رییس گروه اقتصاد دفتر مقام معظم رهبری تصریح 
کرد: شکی نیســت که نیروی انسانی در آینده یک 

بحران در کشور است با این حال درآمد باید مکفی 
باشــد تا اقتصاد بچرخد و نیروی انسانی کار کند، 
این همه منطقه آزاد داریم ولی همه خالی اســت و 

می خواهیم مناطق جدید هم ایجاد کنیم. 
آقامحمــدی اظهار کرد: درآمدهای نفتی دیگر تمام 
شــده و باید مبنای کار را یــک اقتصاد جهانی قرار 
دهیم و نقشــه راه را باید بنویسم و نوشتن این نقشه 
بر عهده بخش خصوصی اســت، این یک عبارت 

تکراری است که چون با آمریکا مشکل داریم هیچ 
کاری نمی توانیم بکنیم، شاید آمریکا خواهان تجزیه 

ایران باشد ما نباید کار کنیم؟ 
وی تاکید کرد: آمریکا در ســوریه به دنبال جدایی 
حلب اســت اگر از فرصت ها استفاده کنیم امریکا 
خود به دنبال ما می آید، ما نگذاشــتیم عراق تجزیه 
شود، در ســوریه حضور داریم چون نمی خواهیم 

سوریه تجزیه شود.

رییس گروه اقتصاد دفتر مقام معظم رهبری:

        اقتصاد کیش - رییس گروه اقتصاد 
دفتر مقام معظم رهبری گفت: ترکیه پیش تر 
خواهان ارتباط با آفریقا از مسیر جزیره قشم 

در ایران بوده است.

ترکیه خواستار ارتباط با آفریقا
 از مسیر قشم بود

اقتصاد کیش -   احمد حسن زاده نامی آشنا برای علاقمندان و دنبال کنندگان ادبیات 
امروز ایران اســت که با کتاب هایی همچون مســترجیکاک، آه ای مامان، خیال باز و 
جدیدترین اثرش "زارابل" توجه مخاطبان و منتقدان را به خود جلب کرده است، به 

نویسندگان جوان توصیه می کند که آینده را روشن ببینند.
راهیابی کتاب "مستر جیکاک" به مرحله نهایی جایزه مهرگان و کسب جایزه هفت 
اقلیم در سال ۱۳۹۵ و تکرار این موفقیت با کتاب "آه ای مامان" و کسب عنوان بهترین 
مجموعه داستان جایزه مهرگان ادب در سال ۱۳۹۷ شهرت و اعتبار بیشتری برای این 

نویسنده اهل جنوب )گچساران( به ارمغان آورد.
وی به تازگی با دعوت انجمن داستان هرمزگان، کارگاه نویسندگی خلاق را به مدت 
سه روز در بندرعباس برگزار کرد که با استقبال علاقمندان ادبیات داستانی مواجه شد.

در این کارگاه سرفصل هایی مانند شکل گیری ایده داستانی و پرورش آن، ضرورت 
ارتباط با ناخودآگاه و فلســفه علم داســتان نویسی، شخصیت در داستان و مدرنیته و 

چگونگی کارکرد آن در داستان کوتاه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در حاشــیه این کارگاه فرصتی کوتاه فراهم شــد تا این نویسنده درباره فضای کنونی 
ادبیات داســتانی، جایگاه داستان نویسان جنوب و روند داستان نویسی در هرمزگان 

گفت و گو کند.
حسن زاده درباره فضای کلی گرایش به ادبیات و داستان نویسی طی سال های اخیر 
اظهار کرد: خیلی وقت است که کارگاه های داستان نویسی پیشرفته داشته ام و بر اساس 
مشاهده و تجربه شخصی و اطلاع از کارگاه های سایر نویسندگان و مدرسان می توان 

گفت که نسل جدید داستان نویسان استقبال زیادی از ادبیات داستانی می کنند.
به گفته وی یکی از دلایل افزایش تمایل به نویسندگی این است که جامعه به سمت 
بلوغ فکری و فرهنگی می رود و در حال گذار از فرهنگ شفاهی به مکتوب است و 

دغدغه ها نیز بیشتر شده است. 
البته نباید سهم و نقش نخستین برگزارکندگان کارگاه های نویسندگی در فرم فعلی را 
نادیده گرفت و می توان گفت این مدل کلاس ها مدیون چند چهره شاخص همچون 
هوشنگ گلشیری و رضا براهنی است و افرادی مثل عباس معروفی، حسین سناپور و 

مرحوم کوروش اسدی نیز تاثیرگذار بودند.
برنده جایزه مهرگان ادب ادامه داد: شاید وجه منفی این کارگاه ها و رویکرد به نویسندگی 
نوعی فرهیخته نمایی در بخش کوچکی از شرکت کنندگان در این دوره ها باشد اما 
وجه مثبت آن که گسترش گفت و گوست غالب بوده و از منظر دیگری می توان گفت: 
برای افرادی که حرفی برای گفتن دارند اما نمی خواهند نمایشگر )شومن( اینستاگرام 

و فضای مجازی باشند، زمینه و مسیر درست تری است.
بهبود حال و روز ادبیات داستانی امیدبخش است

وی بهبود فضای نشر و افزایش ناشران و بیشتر شدن جوایز کوچک و بزرگ ادبی را 
از دلایل بهتر شدن حال و روز ادبیات داستانی دانست که همگی امیدبخش هستند.

مدرس کارگاه های داستان نویسی یادآور شد: این فضا به علاقمندان ادبیات نشان دادکه 
نوشتن دور از دسترس نیست و اثبات کرد داستان نویسی آموختنی است و می توان با 
آموزش داستان سالم و درست نوشت وجه مهمتر آن نیز اثبات رشد چند صدایی است 
و اینکه دیگر به عنوان مثال فقط صدای مقامات شنیده نمی شود بلکه سایر افراد جامعه 

هم امکان صحبت پیدا کرده اند.
در حقیقت با وجود همه مسائل در خاورمیانه، حرکت به سمت زیست متمدنانه پیش 
می رود و تفکر آزادی خواه مدت هاست پیروز شده آنچه در جامعه می بینیم خاستگاه 
زندگی توام با تکثر و خروج از تک صداییســت و انســان امروز می داند خودش هم 

بخشی از هر ماجراست.
هرمزگان صدای جدید ادبیات داستانی ایران

وی در بخش دیگری از این گفت و گو درباره ارزیابی خود از وضعیت ادبیات داستانی 
در هرمزگان گفت: این اســتان ســال ها در ادبیات بی صدا بود و با وجود تاثیرگذاری 
مکتب داستان نویسی جنوب در مناطق بوشهر و خوزستان و شیراز ، حضور هرمزگان 
کمتر محســوس بود و این در حالیست که می توان ادبیات جنوب را پیشران ادبیات 

ایران دانست.
چند سالیست که هرمزگان در حال معرفی چهره های داستان نویس به ادبیات کشور 
اســت و به عنوان مثال اطلاع دارم نشــر "عینک" در حال چاپ مجموعه ای به نام 
"سهیلی" از چند نویسنده هرمزگان است و در سال های اخیر نیز مجموعه های موفقی 
از داســتان نویســان هرمزگان مانند ایرج بلوچی یا محسن زهتابی منتشر شده و تک 
داســتان های بسیار خوبی از تعداد زیادی از نویسندگان هرمزگان در مجله های ادبی 
خوانده ایم که تمامی این ها نشان می دهد هرمزگان صاحب صدایی جدید در ادبیات 

داستانی شده و با سرعت مناسبی در حال پیشرفت است.
به گفته حســن زاده یکی دیگر از نشانه های نگاه جدی به ادبیات داستانی استقبال از 
کارگاه های داســتان نویســی در هرمزگان است و در همین دوره اخیر حدود ۴۰ نفر 
شرکت کردند که می توان آن را غافلگیر کننده دانست و انتظار می رود با توجه به آنچه از 
علاقه و توانایی این افراد دیده شد، حداقل ۱۵ تا ۲۰ نفر آنها طی سال های آتی کتاب های 

داستانی خود را به دست ناشران بسپارند.
وی تصریح کرد: البته ساختارهای انجمن داستان نویسی در کلیت خود نویسنده ساز 
و چندان تاثیرگذار نیستند اما انجمن داستان هرمزگان از معدود استثناهای موفق است 
که این موفقیت مدیون تلاش های مستمر، ارتباط گیری های درست و دغدغه مندی 
چهره های شاخص این انجمن است. حسن زاده توضیح داد: جهت دهی های رسمی 
و دولتی مآبانه نمی تواند چندان جریان ساز باشد و حداکثر موفقیت آن موج سازی های 

مقطعی است که این نشان دهنده ذات پیشرو ادبیات است. 
در این میان می توان اثری مانند همسایه های احمد محمود را مثال زد که بر اساس آمار 

غیر رسمی گفته می شود بین ۸ تا ۱۸ میلیون نفر خواننده داشته است.
نویسندگان آینده را روشن ببینند

این چهره شناخته شده ادبیات داستانی معاصر از تاریک دیدن آینده به عنوان بزرگترین 
سم برای یک نویسنده یاد کرد و گفت: انگیزه بخشی، مهم است و در هرمزگان نیز چاپ 
آثار یا راه اندازی مجله ادبی با گســتره انتشار و توزیع کشوری می تواند در این انگیزه 

بخشی بسیار تاثیرگذار باشد.
وفاق ادبی راهگشای ادبیات هرمزگان

وی یادآور شد: هرمزگان از داستان نویسان و منتقدان جدی و قوی برخوردار است که 
مانند جزیره های جدا افتاده ادبی هستند و در بستری از وفاق می توانند صدای ادبیات 
هرمزگان را رساتر به گوش کشور برسانند؛ هرچند ممکن است رسیدن به این نقطه زمان 
ببرد اما در مقابل جای امیدواریست که حتی نسل نوجوان معروف به نسل زد هرمزگان 
هم اشتیاق زیادی به خواندن و کسب آگاهی روز تا دارد و استقبال و حضور این نسل 

در نمایشگاه های کتاب حیرت انگیز است.
آنچه در کارگاه های هرمزگان می بینم علاقه و اشــتیاق نویسندگان جوان با ایده های 
خاص و متفاوت برگرفته از جغرافیای منطقه اســت و ســوژه های داستان نویسان 
هرمزگان از آنچه به نام دبیات آشپزخانه ای و آپارتمانی می شناسیم به دور است و علاوه 

بر نوع سوژه ها به سطح خوبی در پرداخت و توصیف نیز رسیده اند.
به عنوان مثال وقتی اثر نویسنده ای مانند محسن زهتابی از هرمزگان به چاپ چهارم 
می رسد نشان دهنده گسترش یک دیدگاه جدید ادبیست که این ها همه یک قدرت 

جدید و فوق العاده ادبی در هرمزگان است.

مدرس کارگاه داستان نویسی:

داستان نویسان هرمزگان صدای جدید 
ادبیات ایران هستند

اقتصاد کیش -      مدیرکل دفتر هماهنگی امور توسعه جزایر استانداری هرمزگان از 
اختصاص ردیف بودجه ای خاص به بوموسی و افزایش تعداد پروازهای این جزیره 

به هفت پرواز خبر داد.
عبدالرســول دریایی با اعلام خبر اظهار کرد: از روز شــنبه ۱۷ آذرماه با اســتقرار 
هواپیمای جدید توسط شرکت هواپیمایی ایران ایر در بندرعباس تعداد پروازهای 
مسیر بندرعباس به مقصد جزیره بوموسی به هفت پرواز در هفته افزایش خواهد یافت 

و امکان تردد به این جزیره تمام ایرانی در طول روزهای هفته برقرار خواهد شد .
وی بیان کرد: در حال حاضر چهار پرواز توسط شرکت های هواپیمایی کارون، پارس 

ایر و ایران ایر درحال خدمات رسانی به مردم جزیره بوموسی هستند.
مدیرکل دفتر هماهنگی امور توسعه جزایر استانداری هرمزگان با اشاره به اهمیت 
جزایر ســه گانه ایرانی و تســهیل عبور و مرور به جزیره بوموســی، اظهار کرد: با 
پیگیری های پی در پی انجام شــده، موفق شــدیم بودجه خاصی را برای تسهیل در 

عبور و مرور هموطنان به جزیره بوموسی کسب کنیم.
دریایی ادامه داد: ردیف خاص جزیره بوموسی تحت عنوان »ارائه خدمات و توسعه 
زیرساخت بوموسی« در لایحه بودجه ۱۴۰۳ مصوب شده است که اعتبار مورد نیاز 

برای ترددهای هوایی و دریایی به جزیره بوموسی از این طریق تامین خواهد شد.
بوموسی، تنب بزرگ و تنگ کوچک در تنگه هرمز از جزایر سه گانه ایرانی هستند 
که به لحاظ موقعیت جغرافیایی، دارای اهمیت بسیار زیاد و استراتژیک برای کشور 
بوده و از جنبه اهمیت دریایی به دلیل نزدیکی به آبراه های بین المللی و همچنین تردد 
شناورهای سنتی تجاری و صیادی در آب های خلیج فارس از این منطقه به کشورهای 

حوزه خلیج فارس دارای اهمیت بسیاری است.
شهرستان ابوموسی یا بوموسی شامل جزیره های بوموسی، تنب بزرگ، تنب کوچک، 
سیری، فارور بزرگ و فارور کوچک است؛ که این جزایر به عنوان نقاط راهبردی، 
نقش مهمی در امنیت و نظارت در خلیج فارس دارند و این جزایر به عنوان سنگرهای 
دفاعی کشور، به تقویت دفاع میهن اسلامی و حفظ امنیت کشتیرانی کمک می کنند

مدیرکل دفتر هماهنگی امور توسعه جزایر استانداری هرمزگان:

پروازها به جزیره بوموسی
 افزایش یافت

اقتصاد کیش -     مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان با اشاره به اینکه ساخت 
هرگونه تاسیسات دریایی منوط به دریافت مجوز سازمان بنادر و دریانوردی است، 
گفت: در این راستا عملیات ساخت ۹ سازه دریایی غیرمجاز و بدون مجوز از سازمان 

بنادر و دریانوردی در بندر مقام بندرلنگه متوقف شد.
مرتضی ســالاری با اعلام این خبر اظهار کرد: در راســتای اجرای )بند ۲۲ ماده سه( 
آیین نامه سازمان بنادر و دریانوردی و همچنین تبصره الحاقی به بند یادشده مصوب 
۱۳۸۷ مجلس شــورای اســلامی مبنی بر توقف ساخت و بهره برداری از سازه های 
بدون مجوز از سازمان بنادر و دریانوردی اقدام به پیگیری قضایی توقف ساخت و 

بهره برداری از ۹ سازه غیرمجاز در بندر مقام شد.
وی ادامه داد: در ســال های گذشــته با اطلاع رسانی گســترده از طریق شبکه ها و 
کانال هــای خبری مدیریت بنــادر و دریانوردی غرب هرمزگان و همچنین نصب 
تابلوهای اطلاع رسانی در سطح شهرها و روستاهای غرب استان، ممنوعیت ساخت 
و بهره برداری از ســازه های غیرمجاز در دریا توسط اداره مهندسی سواحل و بنادر 

مدیریت بنادر و دریانوردی بندرلنگه و غرب هرمزگان انجام گرفته است.
مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان اظهار کرد: ساخت هرگونه سازه و تاسیسات 
در دریا منوط به دریافت مجوز بوده؛ بنابراین تمامی متقاضیان قبل از هرگونه اقدام 
باید از طریق درگاه ملی مجوزهای کشور به آدرس mojavej.ir درخواست خود 
را ثبت و ارســال کرده تا پس از بررســی توسط کمیته صدور مجوز سازمان بنادر و 

دریانوردی بررسی و در صورت اعطای مجوز اقدام کنند.
سالاری ادامه داد: ساخت سازه و تاسیسات غیرمجاز و غیراستاندارد علاوه بر تخریب 
غیرقابل جبران محیط زیست دریایی، خطرات زیادی از جمله بروز حوادث جانی 
و مالی برای فعالان حوزه صیادی و تجاری داشــته و عواقب ناشی از بروز حوادث 

برعهده متخلفان خواهد بود.
گفتنی اســت؛ مدیریت بنادر و دریانوردی غرب استان هرمزگان با نظارت بر ۶۰۰ 
کیلومتر مرز دریایی از انتهای محدوده شهرستان بندرخمیر تا ابتدای حوزه استحفاظی 
استان بوشهر و نظارت بر۱۰ بندر تجاری و مسافری و پشتیبانی نیمی از جزایر کشور، 

کانون مهمی برای تبادلات تجاری دریایی کشور محسوب می شود.

مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان:

ساخت ۹ سازه دریایی غیرمجاز
 در بندرمقام بندرلنگه متوقف شد

 

اقتصاد کیش -    معاون غذا و دارو با همکاری اداره 
امورقراردادهای دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان، 
قــرارداد واگذاری داروخانه های بیمارســتانی را به 

اشخاص حقیقی و حقوقی بازنگری کرد.
دکتر علی رحیمی سرپرســت معاونت غذا وداروی 
دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان در این باره گفت: 
داروخانه های بیمارســتانی از پراهمیت ترین مراکز 
خدمات رســانی به بیماران بستری بوده که با عرضه  
دارو، محصولات بهداشــتی، تجهیزات و ملزومات 
پزشــکی به بیماران ارائه خدمات می کنند. از این رو 
قرارداد واگذاری این داروخانه ها از مهم ترین قراردادها 
می باشد و داروخانه هایی که در مالکیت بیمارستانها 
هستند اغلب بصورت مزایده اجاره و واگذار می گردد. 
رحیمی افزود: قرارداد اجاره داروخانه بیمارســتانی 
قراردادی است که توسط مالک داروخانه و متقاضی 

بر اساس قانون مدنی تنظیم می شود.
وی اشــاره کرد: در این قرارداد  مشخصات طرفین، 
موضوع قرارداد، تاریخ انعقاد قرارداد واگذاری، مدت 
قرارداد، مشــخصات مورد واگــذاری مبلغ اجاره، 
تعهدات طــرف اول قرارداد، تعهــدات طرف دوم 
قرارداد، موارد فسخ قرارداد، حل اختلاف در قرارداد، 
اصــلاح و تغییر قرارداد و اجاره داروخانه در نســخ 

قرارداد منعقد می گردد.
در این جلسه سرپرست معاونت غذا و دارو، محمد 
طاهری مدیر امورمالی،  مهرزاد جوادی مدیر حقوقی 
و فاطمه متحدی کارشناس مسئول امور قراردادهای 
دانشگاه، دکتر سیدمرتضی حسینی سرپرست اداره 
نظارت و ارزیابی دارو ومخدر، محمدعلی کریمی پور 

مسئول امورحقوقی و کارشناسان معاونت غذا و دارو، 
هر بند فرم قرارداد را بازنگری و با تبادل نظر پیشنهادات 

خود را برای اصلاحات ارائه کردند.
رحیمی خاطرنشان کرد: این بازنگری در راستای ترفیع 
چالشها و مشکلات موجود جهت رفاه حال  بیماران 

می باشد.

بازنگری و اصلاح قرارداد واگذاری داروخانه های 
بیمارستان در دستور کار قرار گرفت

معاون غذا و دارو با همکاری اداره امورقراردادهای دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

اقتصاد کیش -    دومین جلسه ستاد اجرایی خدمات 
سفر قشم در ســال ۱۴۰۳ با هدف بررسی چالش ها، 
نیازمندی ها و ارائه خدمات شایســته به گردشگران 
در فصول پرتردد و نوروز پیش رو با حضور روســا 
و اعضای کمیته های مختلف ستاد و شهرداران جزیره 

برگزار شد.
دومین جلسه ستاد اجرایی خدمات سفر قشم در سال 
۱۴۰۳ با هدف بررســی چالش ها، نیازمندی ها و ارائه 
خدمات شایســته به گردشگران در فصول پرتردد و 
نوروز پیش رو با حضور رؤســا و اعضای کمیته های 

مختلف ستاد و شهرداران جزیره برگزار شد.
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری در این جلسه 
بیان کرد: با توجه به فرارسیدن فصل گردشگرپذیر در 
جنوب کشــور و به ویژه جزیره قشم و همچنین در 
پیش رو بودن ایام پایان سال و عید نوروز به عنوان پیک 
ورودی مسافر به جزیره ضرورت هم افزایی و تعامل 
دستگاه های اجرایی به منظور ارائه خدمات مناسب دو 

چندان شده است.
راموز ادامه داد: از همین روی امروز مهمترین چالش های 
موجود در کمیته های ستاد سفر در سال های گذشته و 
راهکارهای رفع این مسائل با همفکری رؤسا و اعضای 

کمیته های ستاد سفر بررسی و تصمیم گیری می شود.
او تأکیــد کرد: ایجــاد گردشــگری هویت محور 
و رویدادمحــور ســاختن جزیــره در کنــار تأمین 
زیرســاخت های مناســب را مدنظر قرار داده ایم و 
ضروری است کمیته های اجرایی برنامه و بودجه خود 

را نهایتاً تا هفته آینده برای برنامه ریزی مناســب ارائه 
دهند.

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری اضافه کرد: 
زیباسازی سیما و منظر شهری برای پذیرایی از مهمانان 
نوروزی، تجهیز کمــپ پارک ها و مکان های اقامت 
موقت مسافران، ساماندهی تأسیسات گردشگری و 
مجتمع های تجاری، برنامه ریزی برای اطلاع رسانی 
مناسب به گردشگران، هماهنگی برای تأمین اقلام مورد 
نیاز از جمله، آب، نان، یخ، بنزین و کالاهای اساســی، 
نصب تابلوهای و علائم هشــداردهنده و راهنمایی، 
اصلاح نقاط حادثه خیز، ایمن ســازی سواحل، حل 
مشکلات ترافیکی از مهمترین موضوعاتی هست که 

باید به آن پرداخته شود.
راموز همچنین با تأکید بر ضرورت ســاماندهی بنادر 
و فرودگاه قشــم، تصریح کرد: مبادی ورودی جزیره 
نقظه آغازین تعامل گردشگران با حال و هوای جزیره 
می باشد و ارائه خدمات مناسب در این نقاط ضروری 

است.
بنابراین گزارش، دومین جلسه ستاد اجرایی خدمات 
سفر قشم در سال ۱۴۰۳ با حضور جمعی از معاونان 
و مدیران سازمان، شهرداران شهرهای مختلف جزیره 
و سایر رؤسای کمیته های ستاد خدمات سفر قشم در 
ســالن روابط عمومی و مرکز رسانه منطقه آزاد قشم 

برگزار شد.

دومین جلسه ستاد سفر قشم در سال ۱۴۰۳ برگزار شد

 
اقتصاد کیش -     مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
هرمزگان گفت: سدهای شمیل و نیان بندرعباس 
و ســرنی میناب به دلیل نبــود نزولات جوی و 
بارش طی چند سال اخیر، خشک شده و از مدار 

بهره برداری خارج شده است.
جمشــید عیدانی با اعلام این خبر اظهار کرد: در 
حال حاضر امکان تامین آب کشــاورزی از سد 

شمیل و نیان ممکن نیست.
وی بیان کرد: سدهای شمیل و نیان بندرعباس با 
هدف کنترل سیلاب، تامین آب کشاورزان منطقه 
و تغذیه آبخوان دشت شمیل، با حجم کل مخزن 

۹۸ میلیون مترمکعب از سال ۹۲ به بهره برداری 
رسیده است.

مدیرعامل شــرکت آب منطقــه ای هرمزگان 
اظهار کرد: ســد سرنی میناب نیز با ظرفیت ۳۱ 
میلیون مترمکعب غیرقابل بهره برداری است و 
ســد استقلال میناب نیز با حجم کل مخزن ۲۱۰ 
میلیون مترمکعب اکنون حدود پنج درصد آب 

قابل بهره برداری است.
عیدانــی ادامه داد: هم اکنون برای جبران کمبود 
منابع آبی کشاورزان تا پایان فصل کشت از منابع 

دیگر جایگزین و چاره اندیشی شده است.

معاون حفاظــت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای هرمزگان نیز گفت: برای پایدارسازی 
آب آشامیدنی بندرعباس و همچنین حقابه بر آن 

در باغات میناب اقداماتی انجام شده است.
محمد امین طبسی اظهار کرد: برای کاهش پرتی 
آب و افزایش ظرفیت انتقال، ســه و نیم کیلومتر 
خط لوله آب آشــامیدنی میناب و بندرعباس با 
هزینــه حدود یکهزار و ۱۰۰ میلیارد ریال انجام 
شــده و برای تامین آب آشامیدنی بندرعباس از 
طریق چاه های اضطرای که در دشــت شمیل و 
نیان حفاری شده است با هزینه ۶۰۰ میلیارد ریال 

در حال تجهیز است.
وی بیــان کرد: همچنین تامیــن آب حقابه برآن 
مینــاب از ۶۰ حلقه چاه، تعــداد ۴۰ حلقه چاه 
کمــک جدول باغات میناب تجهیز و وارد مدار 

بهره برداری شده است.
در حال حاضر ســالیانه ۲۵۰ میلیون مترمکعب 
از منابع مختلف برای تامین آب آشامیدنی مردم 
هرمزگان تولید، انتقال و توزیع می شــود؛ از این 
میزان ۴۰ درصــد از طریق چاه ها، ۳۵ درصد از 
طریق آب شیرین کن ها و ۲۵ درصد نیز از محل 

منابع سدها و بخشی از چشمه ها است.

سدهای »شمیل و 
نیان« و »سرنی« 
هرمزگان از مدار 

خارج شدند


